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ELEGANT vabi k nakupu v

INDUSTRIJSKO PRODAJALNO na 
tovarniškem dvorišču.
Delovni čas:
vsak delovni dan od 8.00 do 18.00 ure 
in v soboto od 8.00 do 12.00 ure 
Po ugodnih cenah nudimo:
- tenis program
- majice dolg in kratek rokav
- ženske bluze in moške srajce
- trenerke in jogginge
-ostanke repromateriala: metrsko blago,
zadrge, sukanec

PLAČILNI POGOJI: tudi na tri čeke brez 
obresti

KOMISIJSKA PRODAJALNA

CESAR
TRNOVEC 1, ŠENTJUR,

tel: 741 932

PO UGODNIH CENAH ODKUPUJE 
IN PRODAJA RABLJENO 

KMETIJSKO MEHANIZACIJO 
(Traktorje, motokultivatorje...)

ANDY AVTOSHOP

ŠENTJUR pri CELJU 
Cesta K Odreda 18 

tel : 063 741-338

Delovni čas od 7 do 15 ure, 
ob sredah od 8. do 12 ure

Nudimo:

Osebna in terenska vozila iz programa SUZUKI, 
možnost nakupa na leasing - Tudi staro za novo 
sevis vozil in rezervni deli zagotovljeni.

OBIŠČITE NAS - VLJUDNO VABLJENI 
VAŠ ZASTOPNIK AVTOMOBILOV SUZUKI

mm[VhiJ
ACNaprudnik 
servis-trženje 
Drago Naprudnik 
Vrbno 2 
63230 Šentjur 
tel.: 063 741-103

Strokovno in po ugodnih cenah nudimo:
- servisiranje vozil RENAULT
- manjša popravila ostalih vozil 
Na zalogi imamo motorma olja

CASTROL, ELF in ARAL.

hchcr
Žaga in furnirnica p.o. 
Šentjur pri Celju

Po ugodnih cenah odkupujemo hlodovino bukve, 
javorja, jesena, češnje, hruške, oreha in jelše. 

Garantiramo plačilo v roku 45 dni.

Tel.: 741-600
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DVOGOVOR:
Mvdor&ntjurske

Glavni i„ odgovorni 
urednik: Franc Kovač.

Lektor:Rado Palir,
Tok: Diling d.o.o„

Velenje. Po "mnenju 
Uri* vlade za inior-

r,"fonT»advnegaPrzn^aja
in se plačuje zanje 5%
prometni davek, ki je 

n v cenovračunan v ceno. 

Naslov uredništva:

Dva Sentiurčana se pogovarjata: Ti ali je to 
mošeja?

Drugi: Ne to je minaret šentjurskega kurieka!

šet^LoZčust
od 7 do 9 ure telefon 
mej ^0 tom 
741 2S(i. Izven p„s.

sr žir
Šentjurske novice 
50770-603-37277

________

Precenili srno svoje moči.

V prvo številko šentjurskih novic je vdrl kar cel 
trop tiskarskih škratov - tako se "šlamparija" lahko 
poimenuje z lepšimi besedami. Vemo, tista o urci 
zamujeni, ki se nobena več ne vrne, še vedno velja, 
pa vendar prosimo bralce, ki so jih naše napake 
ujezile in avtorje, katerim smo pokvarili njihove 
prispevke, da nam tokrat še pogledajo skozi prste. 
Obljubljamo, da sc bomo popravili, bolje rečeno, da 
sc bomo poskušali popraviti!

Za popravni izpit pa potrebujemo čas. Do jeseni 
bo trajala naša prva učna doba in v tem času, tako 
je sklenilo uredništvo, bodo Šentjurske novice izhajale 
enkrat mesečno. Upamo, da nas boste pogrešal!

Torej, do jeseni bodo Šentjurske novice izhajale 
vsak drugi četrtek v mesecu. Tretja številka bo izšla 
v četrtek, lO.junija. Od septembra naprej pa se spet 
vidimo dvakrat na mesec.

Uredniški odbor

F

lili*»j

SO ZA

Šentjurske
lllllllli

NOVICE lil!
NAROČNIKE 15% CENEJŠE

j

NAROČILNICA

Naročam ŠENTJURSKE NOVICE.

| Primek in ime(tiskane črke): 
I Naslov,kraj,ulica,poštna številka:.

Podpis:.

Cena posamezne številke je 100 tolarjev.

WWW wvww mww WWW WVWW VWWW vmvrn MWWW VWWW «WWW
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Šentjurske
novice AKTUALNO
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SPRGJGT J€ BIL OBČINSKI PRORAČUN
Dne 21. aprila sc je 

šentjurskim odbornikom 
vendarle uspelo zbrati v 
zadostnem številu, in so v 
6 ur trajajoči seji spravili 
pod streho kar nekaj 
pomembnih zadev.
Skupščina je sicer bila ves 
čas na robu sklepčnosti, a 
je vendarle zdržala.

V uvodni točki dnevnega reda, 
Aktualno v občini so predstavniki 
Izvršnega sveta povedali, da bo 
predvidoma v začetku maja sklen
jena pogodba s PTT Celje za 
razširitev telefonskega omrežja, v 
drugi polovici maja pa bodo 
šentjurski občani že lahko sklepali 
s pristojnimi KS svoje pogodbe. 
Cena bo okrog 3500 DEM.

Denacionalizacija v Šentjurju ne 
pride nikamor, doslej je bilo 
rešenih le nekaj primerov. Po 
mnenju izvršnikov sta kriva zakono
dajna oblast, ki še ni pripravila 
vseh predpisov, in pa kmetijsko 
ministerstvo, ki nima pravnikov, da 
bi reševali številne šentjurske 
pritožbe.

Osrednja točka je bilo seveda 
sprejemanje občinskega proračuna. 
Tu velikih pretresov ni bilo. Očitno 
se odborniki na občinske finance 
kaj prida ne spoznajo, opaziti pa 
je tudi bilo, da jih niti ne zanimajo 
posebno: o največjih proračunskih 
postavkah se sploh ni razpravljalo. 
Zaiskrilo se je le na obrobjih: 
Krščanski demokrati so z enim 
amandmajem odščipnili Ljudski 
univerzi 500.000 tolarjev, ti so sedaj 
rezervirani za izobraževanje 
odraslih, z drugim amandmajem pa 
so poskušali preko proračuna 
razširiti svoj vpliv na Šentjurske 
novice. Ta namera jim ni uspela, 
saj so odborniki sklenili, da se za 
potrebe občine in krajevnih skup
nosti zakupita v vsaki številki 
našega časopisa 1 do 2 strani in 
so v ta namen namenili 350.000 
tolarjev.

Nekaj nejasnosti je bilo v zvezi 
z denarjem, ki naj bi bil namenjen 
kmetijstvu. Skupina odbornikov, 
med njimi je bilo tudi nekaj članov 
komisije, ki je pripravila prvotni 
predlog, je zahtevala novo 
prerazporeditev kmetijskega de
narja. Gospod Veber, predsednik 
te komisije, naj bi namreč delil ta 
denar preveč po svoje. Odborniki 
so predlagali, da naj kmetijska 
komisija sama še enkrat odloči o 
prerazdeljevanju teh sredstev.

O zahtevah po decentralizaciji 
občinskih financ, ki so bile podane 
v razpravi o osnutku proračuna, ni 
bilo nič slišati. Proračun je bil kljub 
temu, da je naravnan izrazito 
preživetveno in je praktično brez 
sleherne razvojne ambicije, gladko 
sprejet.

Nato so odborniki poslušali 
letna poročila Centra za socialno 
delo, občinskih sekretariatov, 
različnih inšpekcijskih služb ter 
poročilo sodnika za prekrške. Po
hvalili so delo Centra, ugotovili, da 
obseg dela občinskega sodnika za 
prekrške presega zmogljivosti enega 
človeka, nekatera inšpekcijska 
poročila pa so dobila oceno, do so 
filozofska. Tako npr. urbanistični 
inšpektor ni zmogel postreči od
bornikom niti s točnim podatkom 
o črnih gradnjah v naši občini. 
Podobni sta bili tudi poročili 
tržnega in delovnega inšpektorja. 
Kar se mene tiče, nisem bil 
zadovoljen z gospodarjenjem s 
stanovanjskim denaijem, saj je od 
prodaje preko stotih stanovanj 
ostalo v občini le borih 5 miljonov 
tolaijev. Tudi odgovor sekretarke 
za urejanje prostora in varstvo 
okolja, da pri prodaji in dol
goročnih zakupih parcel ter gozdov 
ob Slivniškem jezeru, ne gre za 
oškodovanje družbenega
premoženja, me ni prepričal.

Skupščina je še sprejela osnutek 
odloka o graditvi in vzdrževanju 
zaklonišč, ter odlok o reji, regis
traciji in označevanju psov. Šentjur
ski obrambniki predlagajo, da

zaklonišč v Šentjurju ne bi več 
gradili, "Pasji odlok" pa prinaša kar 
več novosti. Tako bodo npr. 
šentjurski meščani lahko odslej 
imeli le enega psa, na sprehod ga 
bodo morali peljati na vrvici in z 
nagobčnikom, pa še pasje iztrebke 
bodo dolžni pobirati za svojim 
štirinožnim ljubljencem. Kar visoke 
zagrožene kazni, če se novih pravil 
ne bodo držali, obetajo precej vroče 
krvi.

Odlok o razglasitvi naravnih 
spomenikov in znamenitosti v 
občini Šentjur, je kljub temu, da 
se je omejil samo na rastlinske 
znamenitosti, ostal v fazi osnutka. 
Predlagatelji so namreč pozabili na 
kazni za kršitelje. Sicer pa je odlok 
že kar krepko v zamudi, saj sta 
velikonočnica v Boletini in kostan
jev drevored na Ponikvi že uspešno 
uničena.

Precej časa so odborniki na
menili odločanju o nastavitvi še 
enega sodnika za prekrške. Kljub 
temu, da sta kadrovska komisija in 
Izvršni svet zavrnila to možnost, so 
se odborniki odločili drugače. 
Menili so, da je obseg dela tolikšen, 
da se bo še en sodnik pokril že 
s pobranimi taksami in kaznimi, pa 
še pravni red bo v občini zago
tovljen.

Franc Kovač

ŠMARJE PRI JELŠAH

«7 HH*
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V kmetijstvu _o š/o 
na bolje
Odbor za kmetijstvo pri Državnem zboru je 6. in 
7.maja 1993 kar dva dni temeljito obravnaval 
slovensko kmetijsko problematiko. V okvirih 
Strategije razvoja kmetijstva v republiki Sloveniji se 
je ogrel za tretjo varianto, ki ima poudarjen 
nacionalni program.

Sprejeta so bila naslednja načela programa:
labilna in cenena pridelava kakovostne hrane ter 

zagotavljanje prehranske varnosti Slovenije.
- Ohranjanje poseljenosti, kmetijske zemlje, varstvo 
zemlje in voda pred onesnaženjem in nenamensko 
uporabo.
- Trajno povečevanje konkurenčne sposobnosti 
kmetijstva.
- Zagotavljanje paritetnega dohodka (subvencije) 
nadpovprečnim pridelovalcem hrane.

Strategija ne rešuje trenutnih zagat v kmetijstvu, 
ampak je naravnana v dolgoročne cilje.

V nadaljevanju seje je odbor obravnaval in podprl 
predlog zakona o gozdovih. V njem bodo določeni 
odnosi med lastniki gozdov in gozdarsko službo, pa 
tudi razrešeni problemi gojenja avtohtone divjadi.

Odbor je obravnaval tudi zakon o posebnih 
dajatvah pri uvozu kmetijskih pridelkov in živil, ter 
ga dal v obravnavo parlamentu. Če bo v maju zakon 
sprejet, bo v drugi polovici leta že učinkovala t.i. 
prelevmanska zaščita domačega kmetijstva.

Jure Malovrh

^—MLA-CAR
_ _ X SERVIS

POOBLAŠČENI SERVISI

<®> Hvunoni

Prodaja novih volil 
MITSUBISHI

MITSUMSHI
MOTOM

Z originalnimi 
reiervnimi delt

Izven garancijske servisne storitve 
opravljamo na naslednjih tipih vozil:

- ZASTAVA - GOLF
- FIAT - AUDI
- LADA - MAZDA

Avto vleka NON-STOP
Stopče M

«3131 (Trebelno
1WL: SS3 / 744*114 
rac osa / 744-114

M
MA RUTI

SUZUKI

RESEVNA
Trgovsko podjetje p.o. 

63230 Šentjur pri Celju, 

Mestni trg 3, 

tel.: 063 741-320 

fax.: 063 741-372

Sedaj je pravi čas, da si 
priskrbite kurjavo za naslednjo 
zimo. TP Resevna Šentjur vam 
nudi ugoden nakup premoga - 
lignit Velenje v poslovalnicah:

Resevna Šentjur tel: 063/ 741 023
Market PLanina 063/ 783 230
Market Ponikva 063/ 748 006
Market Dramlje 063/ 746 115
SP Gorica 063/ 745 213

Cene premoga so brez prevoza. Nakup je možen 
na štiri čeke ali na 6 do 12 mesečni potrošniški 
kredit.

Naš kupec 
vaše zadovoljstvo!
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ŠENTJURSKI DIREKTORJI O LASTNINJENJU
Socialistična ideja, da je lastnina predvsem le 

vir družbenih krivic, je pokopana. Sesula se je 
ideja brezrazredne pravične družbe, grdi kapital
izem se je pokazal kot uspešnejša zgodovinska 
izbira in skoraj je ni več družbe na zemeljski obli, 
ki ne bi mrzlično iskala pota v lastninski raj.

V Sloveniji se je začelo pred tremi leti z Demosovim 
"prevratom". Samostojna slovenska država je bila prva, 
lastninski odnosi v družbi kot generator napredka pa druga 
zamisel te "mehke" ljudske revolucije. Samostojnost nam je 
uspela, nekateri pravijo, da z božjo pomočjo, na lastninjenju 
pa si še vedno lomimo zobe. Zakonodaja ne pride nikamor,

lov za nikogaršnjo družbeno lastnino pa je kljub temu v 
polnem zamahu. Zmagujejo hitrejši in močnejši, pravičneži 
pa opazujejo in se zgražajo. Tako smo Slovenci spet 
razvrščeni v dva tabora,ki si grozita skočiti v lase.

Tudi v Šentjurju smo pričeli pridno škiliti sosedom pod 
prste. Ob raznih govoricah se včasih prizanesljivo nas
mehnemo, drugič pa od ogorčenosti ali" foušije" skačemo v 
zrak. Nikoli pa ne vemo zagotovo, kaj je in kaj ni res: 
nezaupanje in razdvojenost sta vsak dan večja.

Da bi vam prihranili nekaj živcev, smo poprosili direktorje 
nekaterih šentjurskih firm, da vam kar sami povedo, kako 
oni razmišljajo o svojih lastninskih načrtih.

Vili Brcncc, direktor 
podjetja Rcsevna

Trgovskega

Zakonodaja s po
dročja privatizacije še ni 
dokončna in v Resevni 
še nismo napravili 
nobenih konkretnih de
janj v tej smeri. Tudi o 
možnih načinih lastnin
jenja še ne razmišljamo. 
Najprej moramo, 
seveda po veljavni me
todologiji, sploh ugo
toviti vrednost
družbenega kapitala,šele 
potem pride na vrsto 
odločitev o mogočih 
načinih lastninjenja.

Anton Komel, direktor Bohorja
Seveda razmišljamo o 

lastninjenju, vendar pa 
konkretne akcije še ne 
izvajamo. Sicer pa so naša 
lastninska prizadevanja še 
krepko omejena z dena
cionalizacijskimi postopki. 
Z občine smo namreč 
dobili obvestilo, da so se 
pojavili dediči bivšega last
nika Borlaka in bomo 
morali prednostno urediti 
odnose z njimi. Menim, da 
bo privatizacija potekala 
kar nekaj časa, morda celo 

več let in nimamo nikakršnega namena nositi zastave 
pred drugimi. Zagotavljam pa vam, da se ne glede 
na trajanje teh procesov pri nas ne bo izgubil niti 
tolar. Mi smo odločno za pravno in pravično 
lastninjenje!

Zvone Leskošek,direktor Elcganta
Mi smo z lastninjenjem v 

skladu z t.i. Markovičevo zak
onodajo nekaj poskušali že v 
lanskem letu, vendar pa so sc 
takrat te zadeve tako spolitizi
rale, da nam je vse padlo v 
vodo. V Loki smo v stavbi 
Aera, ki je šel v stečaj, 
poskušali s pomočjo tujega 
kapitala in vrhunske tehnolo
gija, toda brez angažiranja 
družbenega kapitala, ustvariti 
mešano družbo, ki bi lahko 
vsemu Elcgantu nudila pre
cejšno gospodarsko varnost, 
toda ni šlo. Nezaupanje je bilo 
prehudo, razne obtožbe so 

prišle celo do raznih ministerstev v Ljubljani, kar nam je 
precej škodilo. Delavski svet je zato sprejel sklep o 
moratoriju za vse lastninske preobrazbe in tako dejansko v 
tej smeri ni bilo napravljeno nič več. Imamo sklepe vseh 
treh naših obratov, da bomo lastninili strogo po zakonu, in 
tako bomo tudi ravnali. Okviri lastninske zakonodaje so zdaj 
znani in bomo lahko začeli s preobrazbo. Odločno pa 
protestiram zoper našo oblast, ki prepogosto spreminja 
kriterije lastninjenja, saj je resnično nemogoče prihajati pred 
delavce z različnimi podatki.

Odločitev za delavski odkup je sprejeta in z ozirom na 
našo podkapitalizranost in dolgove se bo pojavila zanimiva 
situacija, ko bodo naše delavke z državljanskimi certifikati 
odkupile celotno podjetje in dejansko sedaj v kapitalizmu 
uresničile Kardeljevo samoupravljanje. To je sicer lahko 
simpatično, verjetno pa nam ne bo prineslo prepotrebnega 
kapitala.

Rado Tržan, direktor Mesarstva Šentjur
Mesarstvo Šentjur spada med tista podjetja v živilsko - 

predelovalni industriji, ki se lastninijo po Zakonu o zadrugah. 
To pomeni, da smo se morali z zadrugami, s katerimi smo 
poslovno sodelovali v letih 1986 - 1990, sporazumeti o razdelitvi 
45% družbenega kapitala. Naše podjetje je že podpisalo 
sporazum s 17 zadrugami na Ministvrstu za kmetijstvo marca 
1993.
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Edi Kolar, direktor Lip
7 Oovsko in proizvodno 

podjetje "LIPA" Šentjur 
spremlja dogajanje v zvezi 
zakonom in za lastninsko 
preoblikovanje podjetij. Če 
bodo spremembe zakona
ugodne za delavce našega 
podjetja (večji procent 
popusta, daljši plačilni 
rok), so delavci izrazili 
željo za čimvečji notranji 
odkup delnic, tako da se 
pridobi večinski delež in s 
tem tudi upravljalcki
paket.

Morebitni višek delnic pa bi ponudili poslovnim 
partnerjem, s katerimi že sedaj dobro sodelujemo.

Vsi se zavedamo, da večji kot bo delež lastnega 
odkupa podjetja, večja bo anganžiranost pri delu in
razvoju podjetja, s tem pa tudi preskrbljena socialna
varnost delavcem. Še preden pa bomo dokončno 
pripravili program lastninjenja podjetja, bomo morali 
uspešno rešiti denacionalizacijske zahtevke.

-------------------- ■

Mirjan Bevc, generalni direktor Alposa
Alpos Šentjur je podjetje 

z izključno družbeno
|| lastnino. V preteklosti nismo 

ustanavljali podjetij z mešano 
lastnino (kapitalom): tako so 
tudi podjetja - hčere v 
Avstriji in Hrvaški 100% last 
Alposa Šentjur. Projekt Pri
vatizacije v Alposu ni 
pripravljen, ker niso 
dokončno poznane osnove za 
privatizacijo (zakon se še 
spreminja).

V Alposu smatramo, da 
smo dobro gospodarili z 
družbenimi sredstvi, saj smo 

samo v obdobju zadnjih nekaj let podvojili vrednost 
premoženja.

Izkušnje v razvitem svetu so pokazale, da je država slab 
lastnik, zato bomo tudi v Alposu težili k takšni lastniški 
strukturi, kjer bodo znani lastniki prevladovali nad deležem 
države, pri čemer bi naj zaposleni podjetja imeli najpomem- 
nejši del.

Rado Tržan, direktor Mesarstva Šentjur
Mesarstvo Šentjur spada med tista podjetja v živilsko - 

predelovalni industriji, ki se lastninijo po Zakonu o zadrugah. 
To pomeni, da smo se morali z zadrugami, s katerimi smo 
poslovno sodelovali v letih 1986 - 1990, sporazumeti o razdelitvi 
45% družbenega kapitala. Naše podjetje je že podpisalo 
sporazum s 17 zadrugami na Ministvrstu za kmetijstvo marca 
1993.

Ivan Jager,direktor Tola
Na lastninjenje smo v Tolu 

dobro pripravljeni. Imamo že 
vse sklepe organov upravljanja 
in smo pripravljeni slediti zak
onskim zahtevam. Zdaj imamo 
v pripravi tudi že denacionali
zacijske sporazume glede 
zgradbe našega obrata. Sam 
objekt je bil odvzet Zdolškovim, 
Tolo pa ga je precej kasneje 
odkupil od Kmetijskega kombi
nata. Vanj smo precej vlagali 
in seveda pričakujemo vrnitev 
našega deleža, če se bo zgradba 
vračala v naravi. Zakon je na 
naši strani in ne dvomimo, da 
se bo našel korekten sporazum. 

Pripravljeni smo prodati svoj delež ali pa tudi odkupiti 
Zdolškovega. Vsekakor pa nameravamo iti v delavski odkup 
podjetja takoj, ko nam bo zakon pripravil pot. Ne vidimo 
nobenih ovir za čisto in zakonito lastninjenje.

Stanc Zupanc, direktor Meje po poob.
Čeprav po mnenju nekaterih 

občinskih poslancev in vodilnih 
politikov v občini izvajamo v 
našem podjetju divjo privati
zacijo, menim, da se kaj takega 
ne izvaja. Ne izvajamo nobenih 
postopkov lastninskega preoblik
ovanja, kot so:

-brezplačni prenos
družbenega kapiala

-izdaja prednostnih delnic za 
družbeni kapital

-prodaja podjetja ali dela 
podjetja

-večanje lastninskega kapi
tala s strani zaposlenih na osnovi danih posojil podjetja, 
sredstev udeležbe v dobičku, pavšalno izplačanih potnih 
stroškov in drugih osebnih prejemkov ali na osnovi izdanih 
zadolžnic.

Res pa je; da smo izvedli izplačilo določenih osebnih 
prejemkov vsem zaposlenim, in družbi odvedli vse predpisane 
dajatve, in sicer z namenom, da ta sredstva ne gredo v 
osebno porabo ampak za notranji odkup oz. za dokapitali
zacijo podjetja v trenutku, ko bo to glede na zakon o 
lastninskem preoblikovanju možno. Vprašanje, ki je vedno 
bolj prisotno glede na odnos države do kmetijstva in njene 
kmetijske politike, pa je ali bo v trenutku, ko bo lastninsko 
preoblikovanje mogoče začeti izvajati, še ekonomsko 
zanimivo privatni kapital in lastninske certifikate vlagati v 
kmetijsko proizvodnjo.

Omenim naj še to, da se nam je vrednost družbenega 
kapitala znižala samo za vrednost kmetijskih zemljišč za 
katera nas je država z Zakonom o skladu kmetijskih zemljišč 
razlastila.
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Šentjur sc je v več kot 40. letih svojega obstoja razvil v moderno srednje veliko 
podjetje. Danes v njem približno 650 zaposlenih ustvari preko 60 miljonov DEM 
letnega prometa. Dejavnost podjetja je zelo razvejena. Ob že ob tradicionalno 
poznanih dejavnostih, kot so proizvodnja jeklenih cevi, proizvodnja kovinskega 
pohištva in opreme trgovin ter drugih poslovnih prostorov, smo v zadnjem času 
pospešeno razvijali tudo orodjarstvo, proizvodnjo aluminjastih lestev, trgovsko 
dejavnost z blagom, ki ga ne proizvajamo v Alposu, in storitve barvanja kovinskih 
izdelkov.

Tako razvejena dejavnost zahteva spremembo organiziranosti, zato v bližnji 
prihodnosti načrtujemo omenjene dejavnosti organizirati v samostojne družbe, ki 
bodo povezane v krovno podjetje Alpos. V Alposu sledimo začrtanim razvojnim 
ciljem, to je v 5 letih podvojiti obseg poslovanja. Takšen optimizem gradimo na 
naložbah v tehnologijo, ki smo jih realizirali v zadnjem obdobju in jih še pripravljamo, 
na naložbah za trg (Alpos ima že razvejeno lastno zunanjetrgovinsko mrežo) in 
predvsem v znanje vseh zaposlenih, zlasti visoko strokovnih kadrov.

Generalni direktor podjetja Alpos
Miran BEVC,dipl.oec.

MODERNIZACIJA PROIZVODNJE V ALPOSU - PRISPEVEK K 
EKOLOŠKI SANACIJI ŠENTJURJA

Težka gospodarska kriza v Sloveniji in naraščujoča 
recesija v celotni Evropi vedno bolj negativno vplivata 
tudi na poslovanja Alposa. Izguba nekdanjih jugos
lovanskih trgov in bistveno zmanjšana kupna moč 
domačih kupcev terjata preusmeritev pretežnega dela 
plasmaja v izvoz. V izvozu pa nastopa zaradi izredno 
hude konkurence in zmajšanega povpraševanja vrsta 
pogojev plasmaja, med katerimi je potrebno postaviti 
v ospredje zlasti kvaliteto proizvodov, prilagodljivost 
proizvodnje in konkurenčne cene.

Premagovanje teh ovir je v sedanjem trenutku edina 
možnost za preživetje in ohranitev delovnih mest, česar 
se v Alposu globoko zavedamo. Da bi ohranili 
obstoječa delovna mesta in odprli nove zaposlitvene 
možnosti, moramo kljub sedanjim razmeram vlagati v 
posodabljanje tistih faz proizvodnje, od katerih je 
odločujoče odvisna kakovost proizvodov, fleksibilnost 
v prilagajanju tržnim zahtevam in proizvodna cena.

Opravljanje tehnološke analize so pokazale, da je 
najožje grlo v Alposu elektrostatska praškasta lakirnica 
kovinskih izdelkov, ki niti po tehnološki, niti ekološki 
plati ne ustreza več spremenjenim pogojem proizvod
nje. V obratovanju je nepretrgoma skoraj 20 let, zaradi 
česar je večina vitalnih delov naprave močno iztrošena. 
Celotni sistem je tehnološko zastarel, energetsko 
potraten in ekološko nepopolen, saj v opremo ne

vključuje ustreznih naprav za prečiščevanje ostalih 
odplak iz kemijske predobdelave izdelkov ter razlaki- 
ranja kovinskih obešal. Kljub omenjenim težkim 
gospodarskim razmeram se je Alpos čvrsto odločil ne 
le za sanacijo nastalih tehnoloških problemov, temveč 
tudi za okolju resnično prijazno tehnologijo.

Po skoraj dve letnih intezivnih pripravah in 
preverjanju izbranih rešitev po tehnični, ekonomski in 
ekološki plati je bila izbrana najsodobnejša oprema za
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elektrostatsko praškasto barvanje. 
Izbrana oprema po ekološki plati 
izključuje možnosti emisij praškaste 
barve v atmosfero, zagotavlja 
prečiščevanje nastalih odplak do 
stopnje, ki je dovoljena za izpust, 
zmanjšuje porabo vode in toplotne 
energije po enoti proizvoda, ome
juje hrup na 50 - 60 dB ter 
zmanjšuje emisijo dimnih plinov 
zaradi zamenjave kurilnega olja z 
zemeljskim plinom. Občanom 
Šentjurja, posebno pa tistim, ki

živijo blizu naše tovarne, lahko z 
vso odgovornostjo zagotovimo, da 
bo nova oprema, ki jo bo dobavil 
eden najuglednejših proizvijalcev 
naprav v svetu, v celoti izpolnjevala 
zelo stroge predpise o varstvu 
okolja.

V okviru invisticije v novo 
lakirnico bo nabavljena tudi pose
bna naprava za termično odstran
jevanje pripečene barve iz kovinskih 
obešal. Alpos je za to čiščenje pred 
leti postavil na tovarniškem 
dvorišču posebno zažigalno peč. Da 
bi se zmanjšale emisije dimnih 
plinov, je bila ta peč v lanskem 
letu prenovljena z vgradnjo dodat
nega oljnega gorilnika za naknadno 
zgorevanje dimnih plinov pred 
izpustom v dimnik. S to izpopl- 
nitvijo, se je prej enofazni postopek 
zgorevanja dejansko pretvoril v 
dvofaznega, zaradi česar se je 
zmanjšala emisija in škodljivost 
dimnih plinov. Kljub velikim 
naporom in dodatnim vlaganjem pa

škodljivih emisij ni bilo mogoče v 
celoti odpraviti. Zato smo se 
odločili za nabavo nove sodobne 
termične naprave za čiščenje kovin
skih obešal.

Izbran je bil postopek s fluidiz- 
iranim kremenčevim peskom, ki 
ima mnoge prednosti in se zato 
hitro uveljavlja v svetu. Postopek 
izkorišča zelo dobro toplotno 
prevodnost, konstantnost tempara- 
ture in upravljivost atmosfere v 
fluidizirani peščeni masi. To 
omogoča hitro in kakovostno 
razlakiranje kovinskih obešal brez 
termičnih in mehanskih rizikov. Ker 
imajo praškaste barve tudi relativno 
visoko kalorično vrednost je poraba 
energije pri teh postopkih zelo 
racionalna.

Na podlagi opravljene strokovne 
ocene Zavoda za zdravstveno var
stvo Maribor, ogleda naprav v 
obratovanju ter preučitve meritev, 
ki jih zatovrstne naprave nekajkrat 
letno vršijo pooblaščene institucije, 
lahko z zagotovostjo zatrdimo, da 
novi postopek razlakiranja ne bo 
povzročil nikakršnega dopustnega 
onesnaževanja okolja, s čimer bo 
v celoti rešen problem preko 
mernih emisij iz obstoječe peči za

ožiganje. Naprava bo po priporočilu 
Komisije za varstvo okolja Šentjur 
instalirana v območju kompleksa 
cevarne.

Celotna načrtovana investicija, 
katere vrednost znaša okoli 7 
miljonov DEM, bo zaključena do 
konca leta 1993. Zaradi svoje 
ekološke naravnanosti predstavlja 
vsekakor velik doprinos v pri
zadevanjih za čistejše okolje, ki je 
naše največje skupno bogastvo.

Alpos p.o. Šentjur
pom. generalnega direktorja
mag.Marjan KREMPUŠ, d.i.

ALPOS ima v pritljičju nove 
zgradbe - Centra za razvoj 
novih tehnologij, lep razstavni 
prostor za razstavo svojih 
izdelkov. Prostor ni namenjen 
samo razstavi izdelkov, saj je 
primeren tudi za razstave slikar
skih del. Trenutno je v nejm 
postavljena razstava slikarja

Gorana HORVATA. V načrtu pa 
so postavitve novih razstav, ki 
plemenitijo Alposove izdelke in 
prispevajo k promociji ALPOS - 
a ter bogatijo lokalno kulturno 
dogajanje.

Razstave so odprtega tipa in 
na ogled vsem zainterasiranim ob
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ALPOS ima zelo raznolik proizvodni 
program, ki je znan po visoki kakovosti 
in konkurenčnosti. To potrjujejo tudi 
priznanja na raznih sejmih doma in po 
svetu, številnih pohvalah in dobrih ref
erencah pri uglednih evropskih partner
jih.

Za uporabo doma je mogoče proizvode Alposa 
kupiti po ugodnih cenah tudi v tovarniški maloprodaji, 
ki se nahaja nasproti avtobusne postaje za Rogaško 
Slatino (v Trubarjevi uklici v Šentjurju) med 7. in 
15. uro, ob torkih do 16.ure. Vse vrste cevi je mogoče 
kupiti v maloprodaji pri Cevarni (ulica Kozjanskega 
odreda) ob torkih med 8. in 16. uro in četrtkih med 
8. in 15. uro.
Za nakup se priporočamo!
Alpos Šentjur, tel.: 741 411
Za cevi in cevarska orodja, tel.: 741 311

ALPOS NG SKRBI SAMO ZA KVALITETO SVOJIH PROIZVODOV 

TEMVEČ TUD! ZA KULTURO IN ČISTO OKOLJE

Zeleno carstvo spet v 
Šentjurju

Po nekajletnem zatišju so 
soboto 8.5. v kulturnem domu 
šentjurski študenti spet organiz
irali študentski krst - brucovanjc. 
Vzdušje je bilo izjemno, glasba 
prijetna in program dober. Štu- 
deniti pa niso bili zadovoljni z 
obiskom, kajti poleg njih na 
prireditvi drugih Scntjurčanov 
skorajda ni bilo videti.

Po šentjurski tradiciji je prišlo 
med organizatorji že v toku 
večera do razdora, saj so "stare 
bajte" svojo obredno vzvišenost 
hotele ohraniti tudi po krstu, 
brucovjc pa sc je jadrno uprlo 
in zaključilo večer v celjski 
Cablanci.

Klub šentjurskih študentov
se zahvaljuje za pomoč pri izvedbi brucovanja

.Radio Šmcrje pri Jelšah; Alpos, industrija kovinskih izdelkov in 
opreme; Akvonij, trgovina in servis; TIP Lipa Šentjur; Elegant Šentjur; 
Plastika Drofenik Imeno; Steklarska šola Rogaška Slatina; Jurij 
Šentjur; Kea Šentjur; Evrosport Šentjur; Astcrix Šentjur; Stojeplastika 
Kukovič Šentjur; Peta Šentjur; Tolo Šentjur; Bambi; Rast Šentjur; 
Tovornik IET Stopče; AC Naprodnik Šentjur; Lončarstvo Buser; 
Bučar Moste; Agencija Akord; Alpeks Celje; Pevec Martin; Versotvšck 
Lidija; Ferleš Rudi; Lesjak Anica; Supovec Ivo; Slemenšek Aleš; 
Pletilstvo Čadej; Foto Langus; Šorti; Vaški hram - Kavka Cvetko; 
Menjalnica Argent; MD 777 - Mavrič Darko; Izletnik Celje; 
Slaščičarna Bučo; Zlatarna Celje; Lekarna Šentjur; Potrošnik Celje; 
Tilia Šentjur; Moser Gregor Šentjur; Skupščina občine Šentjur; Zavod 
za živinorejo in veterinarstvo Celje; Cvetlično darilni boutquc Metka 
Šentjur; Majo Tradc Šentjur; Bohor Šentjur; Sugrus Celje; Sr vrtnarska 
kmetijska in gostinska šola Celje; Ceflcx Celje; Goleš Matjaž Šentjur; 
Etol Celje; Emo Celje; Cinkarna Celje; NDŠ - Narodna demokratska 
stranka; Frizerstvo Pramen Šentjur; Frizerstvo Janežič Šentjur; 
Frizerstvo Čušin Šentjur; Frizerstvo Šuster Šentjur; Trgovina Močnik 
Šentjur; Trgovina Irena Šentjur; Trgovina Sonja Šentjur; Trgovina 
Sanja Šentjur; Trgovina Maček Andreja Arclin; Boutique Iva Šentjur; 
Gostišče Marolt Vojnik; Gostišče Krašovec Ponikva; Gostišče 
Montparis Ponikva; Gostišče Vaški hram; Bife Gaberc; Bife 
Leskovšek; Bife Lesjak; RTG Slivniško jezero, Turistična agencija 
HLAPON, Šentjurske novice; Aqua Slivnica.

Hvala!
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Obvestila matične službe

Poročili so se:

Franc Goju p iz Vodu! in Liljana Ulbing iz Laz,
Srečko Kranjc s Rifnika in Marica Zagajšek z 

Jazbin vrha,
Anton Pavlič in Jožica Kolman iz Doropolja
Zdenko Verdinek z Botričnice in Irena Kajba s 

Ponikve.

Umrli so:

Marija Čretnik s Proseniškega la, stara 80 let, 
Marija Mazej s Slivnice, stara 81 let 
Franc Kolar iz Straške Gorce, star 63 let,
Jožefa Čretnik s Proseniškega, stara 60 let,
Alojz Beline iz Podloga, star 32 let 
Ema Čepin iz Šentjurja, stara 59 let 
Ana Kampošek iz Šentjurja, stara 55 let,
Štefan Gajšek s Ponikve, star 57 let 
Janez Jazbec s Planine, star 80 let.

Vpis v glasbeno šolo
Glasbena šola "Skladateljev Ipavcev" iz Šentjuija 

vabi k vpisu otrok za šolsko leto 1993/94:
- vpis v pripravnico
- vpis za posamezne inštrumente
- vpis v oddelek za plesno vzgojo.
Vpisovanje bo od 7. do 11.junija 1993 od 10. do 

16. ure v pisarni Glasbene šole.

Vzgojitelji!
Občinska zveza prijateljev mladine Šentjur išče 

za delo v letovišču Debeli rtič v času od 12. do 
19. avgusta 5 vzgojiteljev za delo s šolarji, 1 
vzgojitelja za delo s predšolskimi otroki in 1 
pedagoškega vodjo.

Vsi, ki vas to delo veseli, ste stari vsaj 18 let 
in znate plavati se prijavite na Občinski zvezi 
prijateljev mladine Šentjur, Mestni trg 5.

Organizacijski odbor

Kultura
V soboto, 15. maja ob 19.30 uri bo v Kulturnem 

domu Šentjur koncert Ženskega pevskega zbora 
Skladateljev Ipavcev in Moškega zbora iz Ponikve. 
Oba zbora vodi prof. Franc KLINAR.

V četrtek, 20. maja ob 19. uri bo v knjižnici Šentjur 
otvoritev razstave likovnih del grafika in karikaturista 
Borija ZUPANČIČA.

V soboto, 22. maja pričakujejo na Ponikvi goste 
iz Velike Nedelje. Že nekaj let sodelujejo z igralsko 
skupino, ki je za letošnjo sezono pripravila igro POD 
SVOBODNIM SONCEM. Predstava bo pravi spek
takel, saj v njej sodeluje preko 60 igralcev. Če bo 
lepo vreme, bodo igrali na starem igrišču na Ponikvi, 
sicer pa v dvorani Kulturnega doma v Šentjurju.
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PRAZNOVALI SMO

Pred leti je ob cesti pod 
Svetimi gorami nad Bistrico 
ob Sotli stala lična tabla s 
kratkim in jedrnatim 
napisom,ki je v bližnje 
gostišče uspešno zvabil 
marsikaterega popotnika. 
Božja pot brez gostilne je 
kot življenje brez praznikov, 
je bilo njeno filozofsko 
sporočilo.

Prejšnji mesec smo pridno prazno
vali: najprej velikonočni teden, nato pol 
tedna jurjevanja, sledil je Dan upora 
proti okupatorjem in za zaključek še 
prvomajski Praznik dela.

Krasno je bilo brez slabe vesti v 
brezdelju uživati v čudovitem prebujanju 
pomladi! Toda, ali se sploh še 
vprašamo, kaj in zakaj praznujemo?

Velika noč ima svoj skrivnostni mik, 
tudi za "necerkvene" ljudi! Je praznik,ki 
se iz cerkva razlije po vsej deželi, se 
nam vleze v dušo in telo in ga 
enostavno spontano praznujemo.

Letošnja pomlad je dala šentjur
skemu jurjevanju nenadomestljive kulise. 
Res je bilo "oh in ah"! In vendar se 
je po Zgornjem trgu v zraku čutil rahel 
dvom o smiselnosti takega jurjevega 
rajanja.

Dan upora proti okupatoijem pa je 
že ostal brez prazničnega poleta. Celo 
borci, tisti iz NOB kakor tudi oni mlajši 
iz zadnje vojne, ga ne cenijo več. Pa 
bi ga morali, mi vsi!

Šentjurski Prvi maj je bil nekako 
nadaljevanje Jurjevanja: nikjer nobene 
parole, nobenega rdečega nageljna v 
gumbnici! Lepo so igrali Cverleti na 
Resevni, romantično je bilo na 
Slivniškem jezeru - toda, kje so bili 
Socialisti, pa Socialdemokrati in sindi
kalisti, da o S DP- jevcih sploh ne 
govorimo, da bi v teh, za delavce 
resnično težkih časih, vsaj besedovali o 
načelnih podporah delavskim pravicam? 
Praznovali so, seveda!

Pravi prazniki morajo imeti in 
tudi imajo svojo dušo! In svoje 
praznovalce!

Urednik

VELIKA NOČ

Zajci z Botričnice so prišli or
ganizirano.

Fantje iz Kamenega so najboljši: 
Njihov "pušeljc" je meril več kot 
13m, segel je do stropa cerkve

Fantovska tradicija je še živa: 
Med mašo je najlepše pred 
cerkvijo

Velika sobota, pravi pričetek 
praznika
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Jurjevanje 93

Na reviji pevskih zborov je nastopil tudi 
MePZ "Krnica" iz Loke pri Žusmu

Najmlajši folkloristi iz OŠ Dramlje in 
ples klobukov.

Izkupiček koncerta rojakinje Ane Pusar-Jerič 
je bil namenjen izgradnji cest na Kalobju

Na Resevni je za dobro vzdušje skrbel an
sambel V. Cverleta, praznovalo pa se je 
"pragmatično" in brez rdečih nageljev

Jurjeva povorka.

Jurijevo povorko konjskih vpreg je v Zgorn
jem trgu pričakalo veliko radovednežev.

Prvi maj

lik 'V ■ \mi ■

l|
1,....» mm
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Prvomajskih mlajev ni bilo prav mnogo.

Na Slivniškem jezeru je igral ansambel 
JOURNAL. Gneče ni bilo.
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RUD! ŠALEJ IN NJEGOV! AKVARELI
Če jc šlo po načrtih, in 

jc bilo vse urejeno z rez
ervacijo, potem se Rudi 
Šalej prav zdaj sprehaja 
nekje ob turški obali.

Tokrat grem samo na dopust. 
Za postopanja sem že prestar.

Res je na prvi letošnji pom
ladanski dan dopolnil 80 let, vendar 
mu kljub temu ni verjeti, da sedi 
na počitnicah križem rok. Po
tovanja so zanj vedno pomenila 
odkrivanje novega sveta, drugih 
ljudi in navad. Pomenila pa so tudi 
obvezen sprehod po galerijah in 
postanek ob slikah. In slikarstvo je 
postalo Rudiju Šaleju sestavni del 
življenja.

Prvič sem se seznanila z nje
govimi slikami pred devetimi leti, 
ko smo pripravljali razstavo šentjur
skih slikarjev - amaterjev. Po tolikih 
letih je bilo ponovno srečanje z 
njegovimi deli zame veliko in 
prijetno presenečenje.

Na vprašanje, kdaj je odkril 
svojo umetniško nadaijenost, je 
odgovoril:

V mladih letih sem risal 
predvsem portrete. Več se je z 
risanjem in tudi z slikanjem 
ukvarjal moj mlajši brat Ivan. 
Intezivno slikam šele zadnjih 20 
let. Tudi prej kdaj sem bil že 
čisto odločen, da zopet začnem, 
a nisem imel dovolj poguma. 
Nekoč pa sem se sprehajal po 
Trstu, in zavil v trgovino s 
slikarskim materialom, ter 
nakupil vse potrebno: stojalo, 
papir, barve in čopiče. Potem je 
šlo kar samo od sebe.

Zdaj je član društva likovnih 
amaterjev iz Celja, in z njimi vsako 
leto prevandra vso Slovenijo in tudi 
sosednje dežele. Pred dnevi se je 
vrnil iz "Ex tempora" v Italiji.

Na takšna srečanja grem rad 
zaradi družbe, vidiš pa tudi, kaj 
se novega dogaja na tem po
dročju. Dogaja pa se vse 
mogoče. Pred časom sem se

■

:

udeležil neke slikarske kolonije, 
in eden izmed udeležencev je po 
tleh razgrnil velik kos platna. 
Izogibali smo se "celtni" na tleh 
slikar pa nas je vspodbujal, naj 
hodimo po njej. Na koncu je to 
pohojeno blago postalo razstavni 
eksponat.

Rudija je znanje o tehnikah 
risanja in lepoti oblikovanja sprem
ljalo tudi v njegovem poklicu, ker 
se je ukvaijal zlasti z modeli 
obutve. Ni torej naključje, da se 
je leta 1961 zaposlil v tovarni 
TOLO. Zdaj priznava, da mu je

kmalu po prehodu na novo delovno 
mesto postalo žal, da je zapustil 
prejšno službo. Podjetje je bilo v 
razsulu in začeti je bilo potrebno 
iz nič. Nič kolikokrat je moral po 
material, ali celo po novi stroj, v 
tujino kar sam. Seveda, ko pa je 
edini imel avto. Pove mi, kako so 
bili nekoč delavci srečni, ko se je 
vrnil iz Beograda z naročilom za 
več tisoč parov copat. Osem let je 
bil v Tolu direktor, leta 1974 pa 
se je upokojil. Bilo je to najtežje 
leto njegovega življenja. Prizadeto 
se spominja:

Tega leta mi je umrla žena 
in moral sem sam začeti znova. 
Še dobro, da sem navezal stike 
z nekim italijanskim podjetjem, 
za katerega sem še nekaj let po 
upokojitvi opravljal delo po po
godbi. Delo mi je preganjalo 
misel na samoto, z zaslužkom 
pa sem si lahko privoščil nova 
potovanja.

Ali še kdaj zaidete v TOLO?
Dolga leta nisem šel, zdaj pa 

sem tam kar pogosto. Začeli smo 
celo sodelovati, saj so bili spon
zor moje slikarske razstave.

In zopet sva pri slikah. Tako 
ali drugače se tudi Rudi Šalej
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Šentjurski
NOVICE DOBRO JE VEDETI.

vedno vrača k svoji ljubezni. Najbolj 
pri srcu mu je akvarel.

Z akvarelom je najlepše izraz
iti trenutno razpoloženje. To 
slikarsko tehniko sem tudi največ 
študiral, predvsem po nemški in 
holandski literaturi. Zdaj skoraj 
ne uporabljam več čopiča, ampak 
samo barvo in vodo. Zelo veliko 
pa je odvisno od kvalitete 
papirja.

Toda vsak slikar mora eksperi
mentirati in se preizkušati v več 
tehnikah. Na steni zato visijo tudi 
pasteli in olja.

Vedela sem da pišete tudi pesmi.

Skoraj štiri leta sem imel velike 
težave z očmi. Na trenutke sem bil 
čisto popolnoma slep. Tako sem 
ležal doma, sam v hiši, in zavedal 
sem se, da moram nekaj početi, če 
nočem, da se mi zmeša. Vzel sem 
list papirja in debel črn svičnik ter 
začel pisati verze. Črke so bile 
velike in okorne, ampak pomagalo 
mi je prebroditi težke čase.

Takole je nekege turobnega dne 
napisal Rudi Šalej:
Gledam skozi okno to pusto 
mglo
in se pogovarjam sam z sabo, 
ker sem še vedno sam.

Klepetala sva dve debeli uri in 
še bi lahko. Mimogrede mi je 
pokazal svoje mizarske izdelke.

Trenutno obnavlja staro spal
nico, ki je počivala na podstrešju.

Iz zakonske postelje sem 
napravil francosko, le podaljšati 
sem jo moral. Pohištvo bo za 
sina. Saj veste kako je velik. 
Menda se bo ženil pa mu bo 
"nova" spalnica prav prišla.

Anita KOLEŠA

POSLOVNA STRAN
Poslovna stran je namenjena vsem, ki želite 
redno ali občasno seznanjati svoje odje
malce in potrošnike s svojo ponudbo. 
Naročila za poslovne oglase sprejemamo 
vsak delovnik od 7. do 10. ure v pisarni 
šentjurskih novic na Mestnem trgu 5, 
Šentjur, ali pa po telefonu številka 741 
286, izven delovnega časa pa na številki 
741 243 (Kovač).

Kotiček za zdravje

O BORELIOZI
Nastopila je pomlad, narava in sonce nas 

vabita ven, mi pa se bojimo klopov - zaradi 
strahu pred menigitisom in pred morebitno 
okužbo z borelijo.

To je bakterija, ki so jo odkrili šele leta 
1982 v klopih, ki bolezen prenašajo, samo
obolenje pa so 1986 poimenovali Lyme borreliosis. Človek je le 
priložnostni gostitelj borelij, ki pridejo v kožo z vbodom okuženega 
klopa. Ni še povsem razjasnjeno, koliko časa mora biti klop prisesan, 
da pride do prenosa borelije v kožo (študije na živalih kažejo, da je 
za to potrebnih 24 ur ali več). Klop išče za vbod mesta, kjer je koža 
tanjša (npr. vrat, pazduha, dimlje) in ker vboda ne čutimo, moramo 
v pomladnih mesecih ta mesta redno pregledovati in klopa čimprej 
odstraniti.

Nekaj dni ali tednov po okužbi se na mestu vboda klopa razvije 
obročasta, rdeča kožna sprememba (ERVTHEMA MIGRANS), ki se 
širi. v sredini bledi, včasih srbi in le redkokdaj boli. Lahko so prisotni 
tudi splošni znaki infekcije (slabo počutje, povišana temparatura, 
glavobol) in povečane bližnje bezgavke. Ta oblika je ZGODNJA oblika 
L. borelioze, ki je omejena na enem mestu, redkeje pa se razširi po 
vsej koži ali povzroča okvare možganov možganskih živcev. KASNA 
oblika L. borelioze pa nastane celo leta po okužbi in lahko povzroči 
resnejše okvare različnih organov (možganov, srca, sklepov).

Diagnoza ni težka, če najdemo značilno kožno spremembo okrog 
mesta vboda klopa, teže pa je spoznati bolezen pri okvarah različnih 
organov brez sprememb na koži (pomagamo si z serološkimi testi, s 
katerimi določamo specifična protitelesa IgM in IgG).

ZGODNJA oblika L.borelioze se lahko pozdravi sama, ker pa je 
mogoče, da ostanejo v koži ali v drugih organih še živeče borelije, ki 
čez čas povzročijo sistemske okvare, je potrebna vsaj 15-dnevna atb. 
tp, ki je uspešna in tudi veliko verjetnostjo prepreči nastanek KASNE 
oblike bolezni. Otrokom predpisujemo penicilinske preparate, odraslim 
pa VIBRANICIN, in spremembe na koži v nekaj dneh izginejo, 
uporaba mazil pa ni potrebna.

Zaščitne antibiotične terapije pri pogostih vbodih klopa ne 
priporočajo. Najboljše prerečevanje okužbe je poznavanje obolenja in 
načina okužbe, ustrezna zaščita pred vbodom klopa (primerna oblačila, 
škornji, repelenti-(npr.AUTAN) in predvsem čimprejšnja odstranitev 
klopov (najbolje s pinceto).

Kljub pogostim pikom klopov pri nas ni veliko obolenj-trenutno sta 
na infekcijskem oddelku hospitalizirana dva pacienta, vse lansko leto 
pa jih je bilo okrog 50, za vso celjsko regijo, na Zavodu za 
epidemiologijo pa je bilo regastriranih 95 primerov. Okuženost klopov 
je razširjena kar po vsej Sloveniji, ni znanih bolj ogroženih območij, 
kot je to znano za klopni meningitis, zato nam ob primerni zaščiti to 
dejstvo ne sme vzeti poguma in zmanjšati priložnosti, da živimo, delamo 
in uživamo v naravi in da se jo vedno znova učimo obvladovati in 
spoštovati.

Draga KOVAČ-ŠKOBERNE
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Vesli z Blagovne
Svet krajevne skupnosti je na 

svoji seji prejel plan dela KS 
Blagovna za leto 1993. Poleg mod
erniziranja dveh cest, ki sta tudi v 
občinskem programu (cesta na Sv. 
Rozalijo in (graščina - Zlateče), se 
bodo lotili modernizacije še najmanj 
dveh lokalnih cest v dolžini do 
500m. Urejali bodo naselja, sofinan
cirali vzdrževanje lokalnih cest in 
sodeloli pri urejanu okolice osnovne 
šole Blagovna. Del sredstev so 
namenili tudi za dejavnost društvom 
v krajevni skupnosti. Žal denarja 
tudi v krajevni skupnosti Blagovna 
ni dovolj.

Gasilsko društvo Lokarje je 
sodelovalo na Jurjevanju 93 v 
Šentjurju z gostinsko ponudbo v 
sodelovanju s Turističnim društvom 
Šentjur. Poleg dela na jurjevanju pa 
so ob tem času imeli obisk pri
jateljev gasilcev iz Nemčije. Gasilci 
iz Nemčije in Lokarij že sodelujejo 
vrsto let in marsikatere pomoči pri 
nabavi opreme so bili lokarski 
gasilci deležni od prijateljev iz 
daljne dežele. Nazadnje so v sode
lovanju z g. Rančigajem, našim 
rojakom, ki dela v Nemčiji, in gasilci 
iz Namčije lokarski gasilci pridobili 
starejše vozilo - kombi, ki služi za 
potrebe GD Lokarje.

J. Mastnak

Dan odprtih vrat šole 
na Ponikvi

Osnovna šola "Blaža Kocena" bo 
v četrtek 13. maja 1993 Ob 15. uri 
predstavila javnosti svoje delo. Kul
turnemu in športnemu programu bo 
sledil celovit prikaz našega dela, vsi 
razredi pa bodo obširneje poročali 
o svojih aktivnostih v času ek
ološkega tedna - EKO. To temo 
bodo učenci tudi popestrili z dram
skimi prizori.

ŽELIMO VAM PRIJETNO 
BIVANJE NA NAŠI ŠOLI!

OŠ Blaža Kocena Ponikva

Iz poročila Centra 
za socialno delo

V letu 1992 je prejemalo 
otroški dodatek 1442 otrok, od 
tega 54 otrok, ki ne živijo v naši 
državi. Skupno so dobili 
42.734.471,60 tolaijev pomoči.

Na porodniškem dopustu je 
bilo 94 mamic. Družbena pomoč 
je bila izplačana 15 iskalkam 
zaposlitve in eni študentki. Skupaj 
so prejele 33.360.724,30 tolarjev 
nadomestil.

Opremo za novorojenčka je 
dobilo 183 upravičenk.

V izvenzakonskih skupnostih 
se je rodilo 84 otrok, kar pred
stavlja že več kot 40% vseh 
rojstev.

V preteklem letu je bilo v 
občini izplačevanih 293 preživnin 
za otroke in 22 za odrasle osebe.

Redno denarno pomoč kot 
edini vir preživljanja je prejemalo 
povprečno mesečno 42 občanov, 
redno denarno pomoč kot dopol
nilni vir preživljanja pa 96 
občanov.

77 občanom je bilo izplačanih 
263 začasnih denarnih pomoči, 
enkratno pomoč pa je dobilo 159 
upravičencev.

V socialno varstvenih zavodih 
je bilo 159 naših občanov. 35% 
je samoplačnikov, za druge pa 
delno ali v celoti krije stroške 
občina.

Urednik

Iz poročila sodnice 
za prekrške

V preteklem letu je bio v 
reševanju skupno 3299 zadev, od 
tega jih je bilo 1543 prenešenih 
iz zaostanka od predlanskega leta.

Izdanih je bilo 1169 odločb o 
prekrških, v 191 primerih pa je 
iz različnih vzrokov prišlo do 
ustavitve postopka.

Izrečenih je bilo 978 denarnih 
kazni, 35 vzgojnih ukrepov mlado

letnikom, 16 voznikom pa je bilo 
odvzeto vozniško dovoljenje.

Prometnih nezgod je bilo 340.
S preveč alkohola v krvi je vozilo 

263 voznikov, kar predstavlja 32 
odstotni porast v primerjavi s pred
lanskim letom.

Inšpektorji so dali v postopek 
108 občanov. Najmarljivejši so bili 
davkarji s 30 in gozdarji z 28 
prijavami.

14 občanov je kršilo šentjurski 
javni red in mir.

13 občanov je dobilo odločbe o 
spremebi denarne kazni v zaporno, 
v keho pa do sedaj vendarle še 
nihče ni šel.

Urednik

Dobrote slovenskih 
kmetij

Na ocenjevanju in razstavi Do
brote slovenskih kmetij v Ptuju, je 
sodelovalo tudi 11 kmetic iz naše 
občine.Predstavile so 23 svojih 
izdelkov, 2 suhomesnata in 21 
krušnih. Zanje so dobile 3 srebrna 
in 8 bronastih priznanj.

Srebrna priznanja so dobile: 
Angelca Pevec iz Slatine za mešani 
kruh z ajdovo moko, Štefka Koren
jak iz Laz za mešani kruh s 
koruzno moko in Dragica Sikole 
iz Dobja za kekse na stroj.

Z bronastimi priznanji pa so se 
s Ptuja vrnile: Dragica Dobnik iz 
Razboija za kekse na stroj, Marija 
Trebovc iz Goričice dve priznanji 
za pšenični kruh iz bele in temne 
moke, Angelca Pevec za mešani 
kruh z rženo moko, Štefka Korenjak 
za pšenični kruh iz temne moke, 
Urška Jager iz Straže za kekse na 
stroj, Hermina Žnidar iz Dolge gore 
za domačo suho salamo, Anica 
Zgonc iz Razborja za pšenični kruh.

Društvo kmetic Šentjur
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Prekrški so dražji
27. marca so stopile v veljavo 

spremembe zakona o prekrških, ki 
bodo bodočim kršiteljem segle malo 
globje v žep.

Če boste prevozili rdečo luč na 
semaforju, šli v avto brez vozniškega 
dovoljenja, vozili z malo preveč 
žlahtne kapljice v krvi, ali z nereg
istriranim vozilom, vas čaka od 
2.400 do 12.000 tolarjev kazni. Pa 
še za čas od treh mesecev do enega 
leta boste lahko izgubili vozniško 
dovoljenje. Če boste v naselju peljali 
10 do 30 km/h hitreje kot je 
predpisano in izven naselja 30 do 
50 km/h prehitro, vas bo policist 
pri priči olajšal za 3.000 tolarjev. 
Pa še več pasti čaka na vas, zato 
vozite previdno!

Iz Osnovne šole 
Planina pri Sevnici

Učenci so izdali letos že dve 
številki šolskega glasila Stopinje. V 
prvi so se predstavili mladi literati, 
drugo pa so posvetili šolskemu 
projektu Mati - kruh.

Učenci S.razreda so za krajane 
Planine ter učence svoje in sosednje 
dobovske šole trikrat uprizorili igro 
Vzorni soprog.

Na regijskem tekmovanju iz 
fizike sta Neva Zupanc in Tomi 
Škoberne osvojila 3. mesto in se
uvrstila na državno tekmovanje. 
Neva in Tomo pa se bosta na 
državnem nivoju pomerila tudi z 
matematiki, saj sta na občinskem 
tekmovanju za srebrno Vegovo 
priznanje dosegla 2. in 4. mesto.
Učiteljica gospa Alenka Polenšek je 
lahko prav zadovoljna, saj so tudi 
njeni učenci iz nižjih razredov David 
Plevnik, Simona Jazbec, Robi
Leskošek ter Maja Gračner na teh 
tekmovanbjih dosegli vidne uspehe.

Neva Zupanc in njena učiteljica 
gospa Kovačičeva pa sta bili kot
zmagovalki regijskega tekmovanja iz 
materinščine za Cankarjevo

priznanje sprejeti pri celjskem 
županu.

Tudi likovnice Andreja To
vornik, Simona Jazbec in Tina 
Zibret so z likovne razstave v 
Šoštanju Likovni svet otrok prišle 
s priznanji.

Pohvalijo se lahko tudi šport
niki: šahisti so postali občinski 
prvaki, mlajše učenke pa so 
osvojile občinsko prvenstvo v 
košarki. Na regijskem tekmovanju 
so bile tretje in so se uvrstile na 
državno tekmovanje.

Vsem čestitamo in jim želimo 
še več uspehov!

Vinko Petelinšek

Dan odprtih vrat 
šole v Dobju

V soboto 3.4.1993 je bil v 
dobovski šoli dan odprtih vrat. Po 
pestrem kulturnem programu, nas
topila sta dva pevska zbora, več 
recitatorjev in mladih 
gledališčnikov, so obiskovalci 
prisostovali delu v razredih in v 
krožkih. Delo učencev in 
učiteljskega zbora so ocenili zelo 
pozitivno in se prepričali o pravil
nosti odločitve, da je v Dobju 
popolna osnovna šola.

Franc Leskošek

Organizirana 
pomoč ostarelim in 
bolnim

Na Planini je od marca letos 
organizirana pomoč starejšim 
ljudem, ki ne zmorejo več sami 
skrbeti za sebe. Enkrat ali dvakrat 
na teden pride na don 
usposobljena delavka, ki ni samo 
dolžna pripraviti jim hrano, am
pak se mora z njimi pogovarjati, 
jih peljati na sprehod ipd. V 
večini se ljudje tega veselijo in se 
s pomočjo strinjajo. Težave so 
predvsem pri tistih občanih ki 
živijo v solidarnostnih stanovanjih

v stanovanjskem bloku na Planini. 
Stanovanja počasi propadajo, okna 
se ne dajo odpirati in zapirati, ni 
tople vode, v kuhinji ni vodnega 
odtoka. Ljudje se sprašujejo, ali res 
niso toliko vredni, da bi prišel kdo 
in jim na stara leta olajšal življenje, 
vsaj kar se tiče dostojnega stano
vanja.

Mihela Pušnik

Drnovšek je izgubil 
enega človeka

Izvedelo se je,da je predsednik 
šentjurske LDS in hkrati tudi njen 
razmeroma uspešen poslanski kan
didat g. Ivan Jager izstopil iz 
stranke.

Svoje odločitve ni hotel 
komentirati.Dejal je le,da je lažje 
zapustiti stranko,kot pa se od
povedati načelom.

Iz Gorice pri Slivnici
V krajevni skupnosti Slivnica pri 

Celju so letos že zgradili tri cestne 
odseke, v skupni dolžini 900 m in 
v vrednosti 3.180.000SIT. Asfalt so 
dobili Rakitovec, Drobinsko in Ja
vorje.

Osnovno podlago so uredili 
občani sami, asfaltno prevleko pa 
je plačala KS iz sredstev samopris
pevka.

Franc Škoberne

Šentjurski atleti na 
pohodu ’93

V sobotnem uličnem teku v 
Ljubljani so se Šentjurčani dobro 
odrezali: Med mlajšimi mladinci je 
Primož Pangerl iz Loke osvojil tretje 
mesto, Eva Kovač iz Šentjurja pa 
je bila med mladinkami druga.
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Iz Parlamenta

VEČ DENARJA
Z izglasovanjem

proračuna za leto 1993, 24. 
aprila 1993 pol ure po 
polnoči, sc je zaključilo 
naporno prepričevanje in 
usklajevanje raznih inter
esov; tudi šentjurskih. Seja 
je trajala vse do pol štirih 
zjutraj, ko smo ustoličili 
Komisijo za raziskavo 
žgočih afer, od katere je 
najbolj odmevna HIT-ova.

V proračunu je predvideno 270 
milijard SIT prihodkov in 291 
milijard SIT odhodkov. V naši 
poslanski skupini je prevladalo 
mnenje, da se zgornja proračunska 
meja ne sme prekoračiti, saj je 
proračunski primankljaj že tako 
prevelik.

Ob pregledu posameznih postavk 
v proračunu smo menili, da vlada 
lahko poišče notranje rezerve pri 
planiranih investicijah za vladne 
službe.

Dosegli smo, da se je zajeten 
del teh sredstev prerazporedil k 
mistrstvu za promet in zveze za 
reševanje cestnih problemov.

Na odboru za infrastrukturo, 
katerega član sem, sem vložil tri 
amandmaje, in tudi uspel. Znesek 
za obvoznico Šentjur se je iz 5 mio 
povečal na 45 mio SIT. Znesek za 
cesto Planina - Sevnica sem uspel 
z amandmajem povečati iz 4.2 mio 
SIT na 14.2 mio SIT; za cesto, ki 
sploh ni bila v planu Slivnica - 
Prevorje - Lesično, pa sem izboril 
z 20 mio SIT.

Tako lahko šentjurčani pričaku
jemo, da se bomo vozili po delu 
obvoznice že letos. Podobno je tudi 
s cesto Planina - Sevnica. Na cesti 
proti Lesičnem se bo asfaltiral 
manjkajoči del in se uredil kakšen 
plaz.

V ŠENTJURJU

Za kmetijstvo smo odločili večji 
znesek od prvotnega, sprejem smo 
pa pogojevali s čimprejšnjim spre
jemom Zakona o prelevmanih.

Pri delu proračuna namenjenega 
za kulturo so bistveno skrčena 
sredstva za varovanje narave in 
kulturne dediščine, kljub temu smo 
uspeli za obnovo Ipavčeve hiše 
dobiti 3.6 mio SIT, kar bo skupaj 
z občinskim deležem 7 mio SIT. 
Dovolj za pričetek del.

Posamezni poslanci in stranke 
smo vložili okrog 250 amandmajev. 
S predlaganim in sprejetim 
proračunom ni bil zadovoljen nihče, 
vendar smo predvsem poslanci SKD 
dosegli nekaj bistvenih dopolnitev - 
predvsem pa smo vladi naložili 
sprejem zakonodaje, ki bo us
trezneje opredeljevala prihodkovno 
stran proračuna ter področne zak
one in ukrepe, ki bodo omogočali 
racionalnejšo porabo proračunskih 
sredstev.

Kljub napornem tednu in zgodnji 
jutranji uri sem se vrnil zadovoljen 
v Šentjur, ki je bil v jeku Jurjevanja.

Jure MALOVRH

Tajfun brez direktorja
Iz neuradnih virov se je izvedelo, 

da je bivši POZD TAJFUN s 
Planine, zdaj že nekaj let uspešno 
olastninjeno podjetje, ostal brez 
direktorja. Gospod Gorečan naj bi 
bil odstopil oziroma naj bi ga 
"odstopili" večinski lastniki.

Dogodki v Tajfunu se povezu
jejo z nenadzorovano epidemijo 
BMW- jev, ki naj bi se iz JUR
KI ES-a razširila že do Planine.

Franc Kovač

Birma v Šentjurju
V nedeljo 23.maja 1993 bo v 

šentjurski farni cerkvi birma. Škof 
dr. Franc Kramberger bo posvetil 
95 mladih šentjurskih župljanov v 
vojake Kristusove.

Pevska nedelja
Cerkev Sv. Rozalije je ena 

starejših, pa tudi najlepših daleč 
naokrog (pravijo, da je bilo 
zvonenje s tega hribčka navdih 
za Ipavčevo pesem Iz stolpa dol 
mi zvon zvon zvoni...). Tu je 
bila v nedeljo, 9. maja, revija 
cerkvenih pevskih zborov 
šentjurske dekanije. Številnim 
poslušalcem so se predstavili 
mešani zbori iz Dramelj, Žusma, 
Šmarja pri Jelšah, Šentjurja, Sv. 
Jakoba pri Kalobju ter moški 
zbor Sv. Jurija. Da imajo pevci 
tudi zelo obetajoč podmladek pa 
sta ob spremljavi kitar dokazala 
oba mlajša udeleženca - mlad
inski zbor iz Šentvida pri 
Grobelnem in otroški zbor iz 
domače, šentjurske župnije. Po 
uradnem delu so pevci dru-ženje 
zaradi dežja nadaljevali kar med 
cerkvenimi klopmi.
Anita Zmaher

18



Šentjurski
NOVICE PRIČEVANJA

' : ' •' ' ' ' ..... .....................

Palčkov proces-pravica ali prevaraPi 1 .nadaljevanje)
Sodni proces proti I.L. - Palčku in 

soobtoženim je biI velika javna prireditev 
in je poteka1 od 12. do 15. julija 1950.
V Narodnem domu v Celju sc je trlo 
ljudi, radovednežev, tudi svojcev 
obtoženih. Dogajanja v sodni dvorani so 
zvočniki prenašali na ulice. Galerije so 
bile polne prič oziroma tistih, ki so sc v 
zvezi s Palčkom znašli v preiskovalnem 
zaporu. Obtožene so pripeljali vklenjene 
po dva skupaj. Jože Lavbič je bi! v paru 
s Palčkom. F. M., ki so ga, tako kot mnogo 
drugih, pripeljali iz preiskovalnega zapora, 
je proces spremljal z galerije. Spominja 
sc, da je bil Palček urejen in samozav
esten, v škornjih in v angleški uniformi. 
Svojim stražarjem je celo galantno ponujal 
cigarete. Ostali obtoženci so bili zaznavno 
klavrni in prestrašeni.

Proces je tekel gladko. Njihova priznanja, pri
dobljena na različne načine, tudi z nečloveškim 
pretepanjem, so bila že prej pripravljena, posamezni 
poskusi ugovorov so bili kaj hitro zavrnjeni. Palček je 
bil za vse obtožene glavna obremenilna priča. Očitno 
je bilo, da se je zavedal teže svojih kaznivih dejanj 
in si je poskušal rešiti glavo s sodelovanjem v preiskavi.
V preiskovalnem zaporu je menda cele dneve pisal 
in do podrobnosti opisal vsa svoja početja ter tako 
ali drugače spravil v roke Udbe približno 80 ljudi. 
Tudi Jože Lavbič je bil sprva prepričan, da je Palčkova 
obsodba le navidezna, toda v naslednjih 10 dnevih, 
zaprt je bil v sosednji celici, je Palček cele dni tarnal 
in jokal kot otrok, tako da je menda šele takrat 
spoznal, da je nasedel in da je šlo zares.

Žena obsojenega je 7.10.1950 dobila štiri vrstice 
dolgo obvestilo, da je bil njen mož dne 4.10.1950 
justificiran in je pokopan nekje na ljubljanskem 
pokopališču.

O Palčkovi justifikaciji ni najti podatkov. Njegova 
soborca iz partizanskih let, Lenka in Luka, naj bi 
soskušala zanj doseči pomilostitev, vendar nista uspela.

Jože Lavbič meni, da tako Palček kot tudi F.T. nista 
bila ustreljena, ampak sta končala v zaprtih oddelkih 
tako imenovanih "smrtnjakov", ki so gradili znane 
objekte v Kočevskem rogu.

Drugi obsojenci so se porazgubili po zaporih od 
Kočevske reke do Beograda, vsak svoji zaporniški 
usodi naproti. Skupno so preživeli za arestantskimi 
zidovi okrog 70 let. Nekateri se niso vrnili. Oče Jožeta 
Lavbiča je podlegel posledicam fizične in psihične 
"obdelave" že v času preiskovalnega zapora: pokopan 
je' na ljubljanskem pokopališču.

Leta so tekla, preživeli so se polagoma vračali v 
Dramlje. Nekateri so tu še našli svoje družine in
preostanke svojih kmetij, ter poskušali živeti dalje
neopazno. Nekateri so uspeli tudi odkupiti nekaj 
svojega zaplenjenega imetja, njihovi gozdovi pa so še 
danes skoraj v celoti v lasti raznih Gozdnih
gospodastev.

Več kot štiri desteletja so minila od tistih dogodkov, 
kar je zadosti dolgo,da bi jih lahko na debelo prekril 
prah pozabe. Toda ne! I.L.-Palček vztraja v mislih 
mnogih Drameljčanov: bil je eden izmed njih, poznali 
so ga in mnogo gorja je povezanega z njegovim
imenom. Mnogo vedo povedati o njem in skoraj vsi 
so prepričani, da je bil prav on največji krivec za 
vse tiste grozotne pretrese.Še več, večina je trdno 
prepričana, da je bil Palček podtaknjen udbovec, ki 
je iskal in ovajal nasprotnike takratne politike. In teh, 
v tistih časih obveznih oddaj, prisilnih kolektivizacij in 
političnega nasilja ni bilo malo. Tudi ustreljen naj bi 
ne bil: kot ugleden in zaslužen policijski uradnik naj 
bi baje še danes živel v Leskovcu, v Srbiji. Nekajkrat 
naj bi ga celo videli v Dramljah.

Ali imajo govorice kako resnično težo?
Težko je reči karkoli določenega. Arhivov praktično 

ni, tu in tam se še najdejo uradni dokumenti iz tistih 
časov, ki pa jim priče v veliki meri odrekajo 
verodostojnost. V njih naj bi bilo zapisano le tisto, 
kar je ustrezalo policijskim in sodnim organom. 
Ugibanja o pravi vlogi zloglasnega Palčka ostajajo le 
ugibanja.

Nadaljevanje v naslednji številki

Franc Kovač
Navodilo dopisovalcem sicer jih bomo prisiljeni krajšati.Ob naslovu avtorja

mobralci kar kmalu pričeli oglašati s svojimi mnenpkri- b() ^ jasno. Nepodpistm*ih prispevkov ne bo
tikamt ah nasveti.Vaših pisem si seveda zdimo cim hi vJ 
več,da pa z njimi ne bi imeli preveč težav,vas vljudno 
prosimo* jih napišete , s,rojen,.Pisma naj bi UrcdniSHO 
P-aviloma ne bila daljša od ene slrani(28 »rstic),kajti

Hilli
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IZBIRAMO VZORNO DREIENE ŠENTJURSKE 
KMETIJE

Imate kmetijo, ki jo 
urejate po svojih najboljših 
željah in močeh? Si pri
zadevate, da je vaša hiša 
kar najlepše okrašena s 
cvetjem in zelenjem? Vam 
ni vseeno, kakšen vtis 
naredi na obiskovalca vaša 
kmetija ?

Če ste na ta vprašanja odgo
vorili z "da," potem se pač morate 
prijaviti na našo akcijo

Izbiramo vzorno urejene 
Šentjurske kmetije.

S spodbujanjem vsakega 
posameznika želimo v letu turizma 
doseči, da se začne zavedati, da 
so tudi njegovo dvorišče, hiša, hlev 
in druga gospodarska poslopja ter 
travniki, polja in gozdovi tisti 
elementi, ki oblikujejo naš podežel
ski prostor in s tem dajejo podobo 
našemu podeželju in naši domovini 
Sloveniji.

Vse prijavljene kmetije bo 
obiskala komisija, ki si bo ogledala 
vašo kmetijo, se z vami pogovorila 
in vam na vašo željo tudi svetovala. 
Za udeležence akcije bomo skušali 
organizariti izlet z ogledom vzorno 
urejenih kmetij v eni od okoliških 
občin in hkrati objavili predstavitev 
vzorno urejenih kmetij naše občine.

Vse kmetice in kmete prav lepo 
vabim, da se s svojimi prijavami 
javite kmetijski svetovalni službi 
pismeno ali po telefonu do konca 
meseca maja 1993. Na sedežu 
službe se lahko seznanite tudi s 
pravilnikom ocenjevanja. Prosim 
vas, da o akciji obvestite sosede, 
prijatelje, znance, ki so razpis 
morda spregledali, ali pa spod
budite k sodelovanju tiste kmetije, 
za katere ste prepričani, da prijavi 
ustrezajo, pa zanje veste, da so 
bolj sramežljive narave.

Mojca RA TEJ, dipl. ing. kmet. 
kmetijsko svetovalna služba 
Šentjur

ZNIŽANJE KATAST
RSKEGA DOHODKA

1. Zakon o dohodnini (24.člen) 
omogoča znižanje KD za vlaganja 
lastnih sredstev za:
-preureditev prostorov v turistične 
namene,
-gradnjo in adaptacijo gospodar
skih prostorov in 
-nabavo kmetijske mehanizacije in 
naprav.

Znižanje KD se uveljavlja z 
vlogo in dokazili pri upravi za 
javne prihodke na SO Šentjur.

2. Začasna oprostitev davkov 
velja za:
-za neuporabna zemljišča, ki so z 
investicijami zavezanca postala 
uporabna (oprostitev velja za 5 
let),
-zemljišča, na katerih se zasadijo 
novi vinogradi (velja tudi za 5 
let),
-zemljišča, na katerih se zasadijo 
novi sadovnjaki in drugi dolgoletni 
nasadi (velja za 6 let).

Vlogo z dokazili je treba vložiti 
do konca leta, v katerem so 
nastali pogoji za oprostitev.

Mija ROŽENIČNIK 
kmetijsko svetovalna služba 
Šentjur ________

KMETIJSKA ZADRUGA ŠENTJUR
Na svojih enotah v Dramljah, Gorici pri Slivnici, Dobju, na Planini, 

Ponikvi in Šentjuiju odkupujemo vse vrste kmetijskih pridelkov in 
oskrbujemo kmetije s repromaterialom. Blago nabavljamo predvsem 
za znane kupce in ga po dogovoru dostavimo na dom.

Odkupne cene za živino_____________________________________

Mlado pitano govedo:
E kvaliteta 270 SIT /za kg mesa/
I. kvaliteta 250 SIT
II. kvaliteta 230 SIT 
Govedo:
la. kvaliteta 180 SIT
I. kvaliteta 160 SIT
II. kvaliteta 130 SIT 
Prašiči do 100 kg: 138 SIT

Vse kmete, oškodovance po lanski 
suši obveščamo, da lahko pri nas kupijo 
mcrkatilno koruzo po ceni 13 SIT za
kilogram.

. -
V Šentjurskih novicah 

vas bomo redno obveščali 
o naši ponudbi in■i

pomembnejših odkupnih 
cenah!
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KAKO VARNO ŽIVIMO SVOJ VSAKDAN?
Čc zastavite to vprašanje pesimistu, 

bo zagotovo odvrnil: "Slabo in
nevarno". Čc isto vprašate optimista, 
bo brez razmišljanja ugotovil: "Lahko 
bi bilo še slabše". Podpisani pa je 
enostavno pozvonil pri vratih šentjur
ske policije in policistom povedal, da 
bi rad napisal članek o varnosti našega 
življenja in da zato potrebuje nekaj 
podatkov in informacij. Namestnik 
komandirja si je vzel čas za klepet in 
pojasnjevanje nekaterih statističnih po
datkov.

Naj kar takoj napišem, da sem po odhodu s 
policijske postaje in kasneje pri prebiranju 
zapiskov, postal tudi sam pesimist. Rekel sem si, 
da je življenje v lepi šentjurski fari vse bolj 
nevarno. Ljudje se radi pretepajo, zabijajo z vozili, 
na veliko se krade, prometnih predpisov se le 
redki držijo. Skratka vse bolj spominjamo na divji 
zahod.

V prvih petih mesecih letošnjega leta policisti 
na splošno beležijo velik porast nezakonitosti na 
vseh področjih delovanja. Seveda je razlogov zato 
več. Med njimi zagotovo ne moremo zanemariti 
vse večje socialne stiske ljudi. Med drugimi pa 
tudi policija povečuje svojo "storilnost".

Nekaj številk za ljubitelje statistike. V prvih 
štirih mesecih letošnjega leta so policisti 
obravnavali:

167 kaznivih dejanj (lani 159), med njimi 
največ tatvin,

napisali 449 prijav sodniku za prekrške, zaradi 
kršitev cestno prometnih predpisov (lani 183)

22 kazenskih prijav zaradi prometnih nesreč 
(lani 12)

54 prijav zaradi kršitve javnega reda in miru 
(lani 47).

Podatki kažejo povečano nezakonito "storil
nost" Šentjurčanov v omenjenem obdobju.

Tokrat si poglejmo pobliže naš odnos do 
prometne varnosti. Tista ljudska, da največ 
prometnih nesreč v našem kraju povzročijo tujci, 
ne drži. In katere kršitve so nam najbolj pri 
srcurPrehitra vožnja, vožnja po nasprotnem 
voznem pasu, in verjeli ali ne vožnja pod 
vplivom alkohola.

Za pokušino naj opišemo dve prometni nesreči, 
ki sta se pred kratkim pripetili na naših cestah

Tako je pred nekaj dnevi 35 letni Marjan, doma blizu 
Ponikve, drvel s kolesom z motorjem iz Ostrožnega proti Ponikvi. 
Ko je pripeljal v levi nepregledni ovinek neposredno pri gostilni 
Na Gričku, je ovinek, kot rečejo šoferji, sekal. Takrat pa je iz 
nasprotne smeri s traktorjem pripeljal Franc, ki je motorista 
zagledal zadnji trenutek. Prišlo je do trčenja, in Marjan je hudo 
ranjen obležal na cesti.

Še več problemov je oni dan povzročil Anton iz Grobelnega, 
ki še ni dopolnil 30 pomladi. Z osebnim avtom se je pripeljal 
iz smeri Celja. Malo pred prehodom preko železnice je 
nenadoma zavil na levo stran vozišča, ravno takrat, ko je z 
nasprotne smeri pripeljal z osebnim avtom drug voznik. Prišlo 
je do čelnega trčenja, po katerem je oba avtomobila zasukalo 
nazaj v smer vožnje. Tako je Anton trčil še v drug avto, ki 
je vozil za avtomobilom v katerega je trčil prvič. Na srečo se 
je ta ples pločevine na Grobclncm končal brez hujših posledic. 
So pa zato imeli več dela policisti, ker je pri tej nesreči očitno 
botroval kakšen kozarček preveč.

Mimogrede naj še zapišemo, da imamo v našem mestu, 
podatek velja v glavnem za Šentjur vozniki veliko preglavic s 
parkiranjem. Pa ne s parkirnimi prostori, temveč z obvladovan
jem tega manevra. Drugače težko razložimo podatek, da smo 
ali pa so na parkirnih prostorih letos vozniki poškodovali že 
44 drugih vozil. Seveda pa lastnike poškodovanega vozila 
praviloma niso osrečili s sporočilom, kako se pišejo.

Prvi prispevek zaključujemo z zgodbico, ki je zelo 
podobna vsaj desetim, ki so se letos pripetile na celjskem 
območju. Čeprav se v uradnem jeziku takemu dejanju 
reče poskus preprečitve uradnega dejanja uradni osebi, 
bomo mi to poimenovali s preprostimi besedami napadel 
je policista. Vse skupaj se je dogajalo v Jakobu. Policisti 
so tja odhiteli na intervencijo, ker je prepir med skupino 
gostov prerastel v fizično obračunavanje. Toda glej ga 
zlomka: enemu izmed srboritežev in borilno najbolj 
razpoloženemu fantu, Romanu iz Trobnega Dola, to ni 
bilo všeč. Med drugim je enega policista udaril, drugemu 
pa poklonil brco. Seveda je kasneje svojo jezo hladil v 
prostorih za pridržanje. Čaka pa ga še kup nevšečnosti. 
Najprej se bo z drugimi prepirljivci, med njimi sta bili 
tudi dve brhki punci, kateri sta pravzaprav prepir zakrivili, 
srečal s sodnikom za prekrške, potem pa še sam s sodnim 
tribunalom, kjer se bo zagovarjal zaradi napada na 
policiste.

Zaenkrat bodi dovolj. Za naslednjič vam obljubimo, 
da bomo več pisali o drobcenih zgodbah, ki sodijo v 
kroniko, lahko da tudi o vas, vašem sosedu, znancu. 
Bomo videli. Sicer pa veselo in varno živite - vsaj do 
naslednje številke vašega časopisa.

MI.K.
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ŠGNTJURČANI IMAMO DRŽAVNO PRVAKINJO!

Mojca Stropnik 
rojena: 16. 4. 1981 

učenka 5. razreda OŠ 
Šentjur

Državna prvakinja v 
krosu za OŠ v kategoriji 
5. razredov

Ni še dolgo tega, ko si 
postala državna prvakinja v 
krosu na lOOOm. Prav gotovo še 
nisi pozabila na občutke, ki si 
jih imela med tekom in po njem. 
Kakšna je bila tvoja taktika?

Pred tekmo mi je trener rekel, 
da se lahko uvrstim med prve tri. 
Svetoval mi je, naj se držim 
drugega mesta, približno 300m pred 
ciljem pa naj potegnem, kolikor se 
da. A sem na trenerjeva navodila 
hitro pozabila. Ker me je bilo strah, 
da ne bi zmogla finiša, sem kmalu 
po startu prevzela vodstvo in ga 
tudi obdržala do cilja. lOOm pred 
ciljem je napovedovalec dejal, da 
je 1. mesto že oddano, ker je 
tekmovalka očitno dovolj močna, 
da še lOOm preteče v dosedanjem 
tempu. Takrat sem pozabila na 
utrujenost in sem z nasmehom 
pritekla v cilj. Prvi trenutek sem 
se vprašala, ali je sploh mogoče, 
da sem postala državna prvakinja.

Pomeni ta zmaga tvoj prvi 
večji uspeh?

Na državni ravni je to moj prvi 
velik in nepričakovan uspeh.

Kateri so bili tvoji prvi koraki 
v športu in kdaj si se odločila 
za atletiko?

Do lanskega aprila se kaj pose
bej s športom nisem ukvarjala. 
Takrat pa sem začela trenirati 
atletiko na OŠ Šentjur. Trener 
Vlado Artnak me je sprejel kot 
vsakega začetnika, vendar je že

med prvim treningom pokazal zani
manje zame. Povabil me je k AD 
Kladivar, kjer je tudi sam trener.

Od maja 1992 treniraš pri 
AD Kladivar. Kdo je tvoj trener 
in katere discipline treniraš?

Moje discipline so tek na 600, 
800 in lOOOm ter kros. Še vedno 
me trenira Vlado Artnak in moram 
reči, da se zelo dobro razumeva, 
nasploh pa je vzdušje na Kladivarju 
odlično. Vsi atleti in atletinje smo 
kot eno.

Imaš kakšne želje glede svoje 
atletske prihodnosti ali pa si si 
celo postavila konkretne cilje? 
Konkretnih ciljev se v atletiki ne 
da postavljati. Moje želje !? Da 
uspem, da se udeležim OI in 
zmagam. No, to zadnje pa so najbrž 
res le sanje.

Najbrž imaš tudi svoj idol?
Idol so zame vsi vrhunski 

športniki. Pri atletiki pa mi je za 
vzor prijateljica Eva , s katero tudi 
skupaj trenirava. Vedno me spod
buja, da pri vseh napornih treningih 
vztrajam do konca.

Naj- atlet!
Carl Lewis.

Gregor Kovač

MNZ Liga: NK Šentjur pred 
vrati slovenske lige

Tri kola pred koncem lige sc je NK 
Šentjur ob posrečeni kombinaciji rezul
tatov tekmecev prebil v sam vrb lestvice. 
Prejšnjo soboto mu je sicer doma 
spodletelo, v srečanju z neposrednim 
tekmecem brežiško Svobodo je iztrži! 
samo eno točko, zato nas je pa razveselil 
to soboto z zmago v gosteh v Ljubnem,.

V soboto 15. maja ob 17. uri vabijo 
na lokalni nogometni derbi s Kovinarjem 
iz Štor.

Izidi 15. kola: Ljubno : Šentjur 1:2, Kovinar : 
Svoboda 1:1, Hrastnik : Unior 3:1, Vransko : Rudar 
2:1, Odred : Krško 2:1

Lestvica: Svoboda 21, Šentjur 21, Unior 20, 
Hrastnik 18 itd

Šantjurčani zmleli Mariborčane
Na sobotnem nogometnem turnirju 

v Celju, je šentjurska ekipa mlajših 
učencev odpravila svoje mariborske 
vrstnike kar s 6:1. S Publikumom pa 
so izgubili z 2:4.
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Rešitve nagradne križanke pošljite na maslov uredništva. Nagrado podarja sponzor s fotografije v 
križanki. Rešitve pošlijte do 4. 6. 1993 v kuverti s pripisom NAGRADNA KRIŽANKA.
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Nova pridobitev 
v Šentjurju: 

Drogerija Leana

IMAIUE mi JEllAH

117 MHt

ŠZOtTfUa&lCE Sl9irE9CDO‘TrE (Mfe Bi Bilo res)
V pred volilnem času so šentjurski kandidati 
na veliko delili svoje podobe. Po nedeljski maši 
prinesejo mati domov sliko svojega kandidata z 
navodili, koga naj volijo. "Vsi za Jurija!"

Sinček si ogleduje sliko in vpraša mamico:"Ja 
kje pa imajo naš Jurij konja?" Mama brž 
odgovori:"Ko bodo izvoljeni, bodo pa na konju."

Na volitvah smo imeli tudi kandidatinjo. Svojo 
podobo je obesila pred vhod svoje hiše.

Drugi dan znani Šentjurčan sreča njenega moža 
in ga žalostno pogleda ter reče:"Ja kaj pa je 
bilo tvoji ženi, tako na hitro, pa še tako mlada? 
Ali ji niste mogli pomagati...?"

Liberalni kandidat na volitvah je bil G. Jager 
- predsednik LDS Šentjur. Po objavi njegove 
kandidature se pogovarjata dva Šentjurčana.

Prvi:"Ja, tale Jager je pa res pravi tič. Pravo 
časno je postal liberalec in vstopil v vrste 
zmagovalcev."

Drugi:"Veš, časi so se spremenili. Nič več ni 
tako kot je bilo. Ne dobi vedno tisti, ki zmaga."

G. župana so kar naprej nadlegovali novinarji. 
Novir šentjurskih novic ga je ob neki priložnosti 
vprašal:"Koliko ljudi pravzaprav dela v vaši 
občini?"

Ne da bi dolgo razmišljal, je odgo- 
voril:"Polovica."
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AFORIZMI
Poslanci so si odrezali levji delež.
Pa naj še kdo reče, da niso zverine.

Mnogim je cilj enostrankarski sistem.
Iz fevdalizma smo prešli v socializem.
Po tej logiki bomo prišli iz kapitalizma v suženjstvo.

Za dober start je porebno poklekniti. 

Pred volitvami:
ne na levo, ne na desno - na bolje 
Po volitvah:
z levico in desnico po ljudstvu.

Patron občine je Sv. Jurij.
Svetnica je prav gotovo Marija.

Na vrh je priplezal Malo-vrh.

Zdaj smo v fazi združevanja strank.

Da zamenjaš oblastnike, 
niso dovolj samo volitve.

ŠENTJURSKA GLOSA
Da bi denarja dovolj bilo,
Štajersko banko dobili smo.
Imeli bomo zlata jajca, 
petelin na trgu kokodajca.
Da bi obrtniki nam živeli, 
ponovno sklad smo naumeli.
So ljudsko univerzo ustanovili, 
da bi pamet nam solili, 
da pa birokraciji prostor bi dobili, 
so čistilke iz občine spodili.
Jureta v Ljubljano smo izvolili, 
da Komunalo bi rešili.
Naj ve se, kdo tapravi je gospod, 
mojo plačo bo dobil samo za pot. 
M.M.

FRANCI B. ZUPANC 
TEL. 741-704

AKUONIJ -
TRGOVINA - SERVIS

NUDIMO VAM

Kabel PPR 3x1.5 45.90
Kabel PGP 3x1.5 46.90
Ugodne cene vodovodnega materiala

Super ponudba meseca;

Pralni stroj 16 pr g. 39.990,008IT..................*...... 1 ...... .. .111 '■!!■<-------i--- f---- ‘ ‘ ‘' I ■

Pomivalni «roj SJUMJOSIT
VIDEORECORDER SAMSUNG z VPS-om 
36.990,00SIT
TV SAMSUNG 5lem s TELETENTOM 
41.990.00SIT

mm mm

Cveto Kavka 
Cesta K. Odreda 55 
Šentjur
tel.: 063 741-044 

741-144

ODPRTO:
ob delavnikih od 9 do 22 ure
ob petkih in sobotah od 9. do 4 ure zjutraj
ob nedeljah in praznikih od 11 do 22 ure

Nudimo vam:
- vsak dan tople malice
- jedila po naročilu
- bogato izbiro jedil in pijač za naročene skupine

Vsak petek in soboto od 20 ure do 4 ure zjutraj 
igra za pled in dobro počutje duo FRU-FRU iz 
Celja.

Pri nas dobite tudi ribolovne dovolilnice za 
Slivniško jezero.


